
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jana Filipa Libickiego 

na 59. posiedzeniu Senatu 

w dniu 22 lutego 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do minister finansów Magdaleny Rzeczkowskiej 

Szanowna Pani Minister! 

W związku z licznymi informacji dotyczącymi form i skali wydatków lokowanych poza budżetem 

państwa uprzejmie proszę o wyczerpujące odpowiedzi na poniższe pytania. 

1. Ile w systemie finansów publicznych w bieżącym roku budżetowym funkcjonuje tzw. funduszy 

pozabudżetowych? 

Uprzejmie proszę wskazać/ podać: 

a) nazwy poszczególnych funduszy, 

b) ich dysponentów, 

c) jakie programy się z nich finansuje i na jaką kwotę, 

d) wyraźne podstawy prawne funkcjonowania każdego z nich, 

e) z jakich środków zasilane są poszczególne fundusze, 

f) daty, od kiedy funkcjonują poszczególne fundusze. 

2. Proszę wskazać wielkość środków znajdujących się w dyspozycji każdego z funduszy oraz kwotę 

możliwą do wydatkowania w bieżącym roku budżetowym. 

3. Ile wynoszą w tym roku zobowiązania Funduszu Przeciwdziałania COVID-19, o ile wzrosły 

w stosunku do zobowiązań w roku poprzednim i ile planowo będą wynosić w najbliższych latach zgodnie ze 

Strategią zarządzania długiem na lata 2023–2026? 

4. Kto obecnie odpowiada – jaki organ lub instytucja – za zadłużenie pozabudżetowe i na jakiej podstawie 

prawnej? 

5. Kto podpisuje plan funduszu ulokowanego w Banku Gospodarstwa Krajowego oraz kto sygnuje 

gwarancje Skarbu Państwa na emitowane przez BGK obligacje, którymi finansuje się wydatki, mając na 

uwadze to, że to MF przesyła raporty sumaryczne do Komisji Europejskiej? 

6. Jakie środki z funduszy BGK wydano oraz jacy dysponenci je otrzymali? 

7. Ile wynoszą lub wyniosą zbiorczo w bieżącym roku wydatki umieszczone poza budżetem państwa oraz 

kto i na jakiej podstawie prawnej sprawuje nad nimi kontrolę? 

Z wyrazami szacunku 

Jan Filip Libicki 

senator RP 


